
اگ�ر دلت�ان براي 
آم�دن ي�ک تيم 
ب�زرگ فوتبال به 
تهران تنگ ش�ده تا پاييز امسال دندان روي 
جگر بگذاريد. آنطور که مهدي تاج دوش�نبه 
شب روي آنتن برنامه نود وعده داد، قرار است 
تيم ملي کشورمان پيش از آغاز جام ملت هاي 
آس�يا در تهران ميزبان تيم ملي برزيل باشد. 
به گفته رئيس فدراس�يون فوتب�ال توافق با 
برزيلي ها نهايي شده و تنها جزئيات برگزاري 
بازي مانده که آن هم قرار است به زودي نهايي 
شود تا نيمار و يارانش پاييز امسال در ورزشگاه 
آزادي مقابل شاگردان کرش به ميدان بروند. 
سال هاست تماشاگران فوتبال در ايران در حسرت 
آمدن يک تيم بزرگ به کش��ورمان هستند. آنها 
دلخوشي شان اين بود که صعود تيم ملي به جام 
جهاني روسيه س��رانجام اين طلسم را بشكند و 
فدراسيون و کرش براي دل هواداران هم که شده 
در بين حريفان تدارکاتي، ن��ام يک تيم بزرگ را 
بنويس��ند. تحقق اين رؤيا وقتي جدي تر شد که 
اواخر سال گذش��ته يكي از مسئولان فدراسيون 

وعده داد که براي بازي خداحافظي تيم ملي پيش 
از ش��روع جام جهاني، يک تيم ب��زرگ به تهران 
مي آيد. آن روزها از ايتاليا به عنوان سورپرايز بزرگ 
فدراسيون فوتبال پيش از رفتن به روسيه نام برده 
مي شد. با اين حال بسته شدن ليست بازي هاي 
تدارکاتي تيم مل��ي و اعلام حريفان ش��اگردان 
کرش پيش از جام جهاني، رؤياي هواداران فوتبال 
را نقش بر آب ک��رد. در بين حريف��ان تدارکاتي 
تيم کش��ورمان نه نام ايتاليا و نه ن��ام تيم بزرگ 

ديگري بود. 
پس از اين مس��ئله بود که انتقادها از فدراسيون 
فوتبال بالا گرف��ت. منتقدان معتق��د بودند در 
حالي که ديگر آسيايي هاي حاضر در جام جهاني 
دست کم يک يا دو بازي با تيم هاي بزرگ دنيا براي 
خودشان تدارک ديده اند، چرا فدراسيون نتوانسته 
حتي يک بازي با تيم هاي بزرگ را تدارک ببيند، 
به خصوص که به اعتقاد خيلي ها شاگردان کرش 
براي آبديده ش��دن براي رويارويي با غول هايي 
مانند اسپانيا و پرتغال بايد در بازي هاي تدارکاتي 
مقابل تيم هايي در سطح اين تيم ها محک بخورند، 
نه اينكه مقابل تيم محلات سيرالئون بازي کنند!

   سورپرايز بزرگ پيش از جام ملت ها
به نظر مي رس��د اين انتق��ادات به مس��ئولان 
فدراس��يون برخورده ت��ا آنها از يک س��ورپرايز 
بزرگ خبر بدهند و حداق��ل بتوانند تا حدودي 
دل تماشاگران فوتبال را به دس��ت بياورند. در 
همين راس��تا مهدي ت��اج، رئيس فدراس��يون 
فوتبال که دوشنبه شب مهمان تلفني برنامه نود 
بود، در مواجهه با انتقادات عادل فردوسي پور از 
ضعيف بودن حريفان تدارکاتي تيم ملي فوتبال 
در راه جام جهاني، از برگزاري بازي ايران با برزيل 
پيش از جام ملت ها خبر داد: »پس از جام جهاني 
و پيش از جام ملت هاي آس��يا در ايران با برزيل 
بازي مي کنيم. هماهنگي هاي اين بازي در حال 
انجام است. فدراسيون برزيل برگزاري اين بازي 
را قبول کرده و سفارت هاي دو کشور نيز کمک 
کرده اند. اکنون سر اعداد و ارقام آن با اسپانسر و 
شرکت انگليسي که برگزاري بازي هاي برزيل را 

انجام مي دهد، در حال مذاکره هستيم.«
البته مقدمات بازي با برزيل از آذرماه سال گذشته 
کليد خ��ورد و س��فير برزيل در دي��دار با رئيس 
فدراس��يون فوتبال وعده داده ب��ود که تيم ملي 

کشورش را به ايران بياورد: »موضوع اصلي حضور 
من در فدراسيون، دعوت تيم ملي برزيل به ايران 
است. مي دانم اين کار بسيار سخت است، اما من 
رابطه  بسيار خوبي با فدراسيون فوتبال برزيل دارم 
و اميدوارم در جلسه با مديران فدراسيون فوتبال 
برزيل بتوان��م آنها را راضي کنم. ج��داي از اينها 
پيدا کردن يک جاي خالي در تقويم فشرده تيم 
ملي برزيل هم کار دشواري است. دقيقاً نمي دانم 
هزينه هاي اين بازي چقدر اس��ت، اما اميدوارم 
شرکت ها و بانک هاي ايراني بتوانند در کنار هم 
اسپانسر اين بازي بزرگ ش��وند.« حالا چهار ماه 
پس از ديدار تاج و س��انتوس، رئيس فدراسيون 
فوتبال خبر از قطعي شدن برگزاري مسابقه داده 
است. ايران و برزيل به احتمال زياد پيش از آغاز 
جام ملت ها که دي ماه در امارات برگزار مي شود، 

در آزادي به مصاف هم مي روند. 
به نظر مي رسد کرش که پيش از اين مخالف بازي 
با تيم هاي بزرگ بود هم براي برگزاري اين بازي 
موافقت کرده است. کرش پيش از اين درباره عدم 
رويارويي تيم ملي فوتبال با تيم هاي بزرگ گفته 
بود: »وقتي مقابل برزيل قرار مي گيريد به دليل 
فاصله زياد دو تيم، شكس��تي پرگل برايتان رقم 
مي خورد، در نتيجه چني��ن ديدارهايي کيفيت 

يک تيم را افزايش نمي دهد.«
  رويارويي با برزيل پس از 8 سال

نكته قابل تأمل اينك��ه آخرين مصاف بزرگ تيم 
ملي فوتبال با تيم هاي بزرگ دنيا به مس��ابقه با 
همين برزيل برمي گردد. ايران در مهرماه 1389 
و در يک بازي دوستانه در کشور امارات به مصاف 
برزيل رفت. مس��ابقه اي خاطره انگيز که به بهانه 
خداحافظي کريم باقري برگزار ش��د و تيم ايران 
با وجود شكست 3 بر صفر بازي خوبي به نمايش 
گذاش��ت. دني آلوز، پاتو و نيلمار زننده س��ه گل 
برزيلي ها در اين مسابقه بودند. احسان حاج صفي، 
سيدجلال حس��يني، مسعود ش��جاعي و کريم 
انصاريفرد که در بازي برابر برزيل به ميدان رفته 
بودند، هم اکنون در ترکيب تيم ملي کش��ورمان 
حضور دارند. حالا هشت سال پس از آن مسابقه 
دو تيم در س��ال 97 دوباره مقاب��ل هم به ميدان 

خواهند رفت. 
   طلسم 14 ساله مي شکند؟

با آمدن برزيل به ايران پس از 14 س��ال پاي يک 
تيم ب��زرگ فوتبال دني��ا به تهران باز مي ش��ود. 
آخرين بار س��ال 83 بود که تيم مل��ي آلمان با 
تمام ستارگانش براي انجام بازي دوستانه براي 
حمايت از زلزله زدگان بم به تهران آمد. اين بازي 
در روز 18 مه��ر و در حضور بي��ش از 100 هزار 
تماشاگر در آزادي  برگزار شد و آلمان 2 بر صفر به 
پيروزي رسيد. ديدن چهره هايي مثل بالاک، لام، 
لمن، کلوزه، شواين اش��تايگر، دايسلر، اشنايدر، 
پودولسكي و... در ورزشگاه آزادي براي تماشاگران 
عجيب نبود. از اين بازي خاطره انگيز صحنه دريبل 
بالاک توسط کريمي در ذهن فوتبال دوستان باقي 

مانده است. 

جريمه AFC براي عضو هيئت مديره استقلال

خيال آسوده سرخابي ها از صعود 
صعود پرسپوليس و استقلال به مرحله حذفي ليگ قهرمانان، خيال سرمربيان 
خارجي دو تيم را راحت کرد. در فاصله يک هفته به پايان مرحله گروهي ليگ 
قهرمانان آسيا شاگردان برانكو ايوانكوويچ با متوقف کردن نسف قارشي در رده 
دوم گروه خود قرار گرفتند و صعودشان را قطعي کردند. تيم شفر نيز با پيروزي 
2 بر صفر مقابل الريان به هوادارانش عيدي داد و به عنوان صدرنشين گروه 

چهارم جواز حضور در يک هشتم نهايي قاره کهن را به دست آورد. 
   خوشحالي شفر و حذف الهلال

آبي هاي تهران در شرايطي در آزادي جش��ن صعود به راه انداختند که تيم 
الهلال پس از 12 سال و به دست يک تيم اماراتي از رسيدن به مرحله حذفي 
ليگ قهرمانان آس��يا بازماند. اس��تقلال که در بازي رفت به تساوي 2 – 2 
مقابل الريان رضايت داده بود با شكس��ت تيم قطري راه صعودش را هموار 
کرد. صدرنشين گروه  D در مرحله بعد بايد با تيم دوم گروه  B روبه رو شود، 
گروهي که ذوب آهن اصفهان در آن حضور دارد. تيم قلعه نويي تا پيش از ديدار 
ديروز مقابل الدحيل در رده دوم قرار داشت و احتمال مصاف دو تيم ايراني 
در يک هشتم نهايي وجود دارد. شفر سرمربي استقلال پس از غلبه بر الريان 
نفس راحتی کشيد: »در حالت عادي بايد به احترام عملكرد تيمم بايستم. 
کاري که تيم انجام داد، فوق العاده بود. به داشتن اين تيم افتخار مي کنم. ما 
مصدوماني مثل تيام و حسيني داشتيم. در روزهاي گذشته جلسات زيادي 
برگزار و صحبت کرديم که چه کسي به ميدان برود و در نهايت جمع بندي ما 
اين بود که با اين ترکيب بازي کنيم. مي توانستيم گل  هاي بيشتري بزنيم. بايد 
از هواداراني که آمدند، تشكر کنم. اين پيروزي براي همه هواداران بود. يک 
نفس راحت مي کشيم. همه عوامل تلاش شان را براي موفقيت در اين بازي 
انجام دادند.« تغييرات زياد يكي از انتقادهاي خبرنگاران بود که شفر اينگونه به 
آن پاسخ داد: »مي خواهيم فوتبال بازي کنيم و به دنبال پاس بلند نيستيم و به 
دنبال پاسكاري يک ضرب و دو ضرب هستيم. بايد از کادر فني تشكر کنم، چون 
به خوبي حريف را مي شناختيم. مي دانستيم حريف در هوا بهتر کار مي کند تا 
روي زمين. بازيكنان جوان و باتجربه ما به دنبال ياد گرفتن هستند تا بهتر شوند 

و از اين جهت خيلي خوشحالم.«
   نقره داغ زماني

حسن زماني، عضو هيئت مديره باشگاه استقلال به خاطر صحبت هايش پس از 
بازي باالعين و انتقاد از  AFC به پرداخت 5 هزار دلار محكوم شد. کنفدراسيون 
فوتبال آسيا به زماني هشدار داد که در صورت تكرار اين اظهارات جريمه هاي 
سنگين تري در انتظار او خواهد بود. جالب اينجاست که عضو هيئت مديره 
آبي ها در گفت وگو با تسنيم از صدور اين رأي ابراز بي اطلاعي کرده است: »با 
توجه به اينكه به صورت رسمي چيزي را نديده ايم، نمي توانيم اظهارنظري هم 
انجام بدهيم. ما به دنبال اين بوديم که حق استقلال را بگيريم که متأسفانه باز 
هم در حق مان ظلم شد. همين طوري که نمي توانند جريمه کنند. صحبت هاي 
ما در مورد بازي با العين در راستاي باشگاه بود و عين درخواست باشگاه براي 

رسيدگي به داوري را در مصاحبه هايم مطرح کردم و چيز اضافه اي نگفتم.«
   رضايت پروفسور

به رغم اينكه انتظار عملكرد بهتري از سرخپوشان مي رفت، اما تساوي بدون 
گل اين تيم در زمين نسف قارشي با صعود پرسپوليس به يک هشتم نهايي 
همراه شد. تيم برانكو ايوانكوويچ که در تعطيلات عيد نتيجه را به سايپا واگذار 
کرده بود در ازبكستان نيز درخشش چنداني نداشت، اما موفق شد اولين امتياز 
خانگي را از نس��ف بگيرد. همين يک امتياز نيز کافي بود تا سرمربي کروات 
رضايتش را از نتيجه به دست آمده اعلام کند: »به اين امتيازي که گرفتيم، 
راضي هستيم و مي توانيم به مرحله بعد صعود کنيم. بازي خيلي مهمي براي 
تيم ما بود. بازيكنانم خيلي تلاش کردند تا گل بزنند. نسف خيلي خوب بازي 
کرد و براي ما آسان نبود که گل بزنيم و بازي را ببريم. در گروه ضعيفي نيستيم. 
تمام تيم ها قوي هستند. نشان داديم مي توانيم مقابل همه تيم ها بازي کنيم. 
در نهايت ما در بازي پاياني با السد بازي مي کنيم تا به عنوان تيم صدرنشين به 
مرحله بالاتر صعود کنيم. خيلي مسائل است که مربوط به رقيب شما مي شود. 
نسف امروز خوب بود و 90 دقيقه براي گلزني تلاش کرد. در چنين شرايطي 
نمي توانيد دقيقاً نوع بازي مطلوبتان را اجرا کنيد.« آخرين بازي پرسپوليس 
در مرحله گروهي مقابل السد قطر در ورزشگاه آزادي است. قرمزها اميدوارند 
با حمايت همه جانبه هواداران بتوانند انتقام شكست 3 بر يک ديدار رفت را 
از قطري ها بگيرند. در اين صورت پرسپوليس مي تواند به عنوان صدرنشين 

راهي مرحله بعد شود. 

 نوسازي تکنولوژي
 براي »حمايت از توليد داخلي« در ورزش

اس��تفاده از توليدات داخل��ي بايد به يک 
فرهنگ و ب��اور عمومي در س��طح جامعه 
تبدي��ل ش��ود،  در اين صورت اس��ت که 
مس��ئولان مي توانند با برنامه ريزي از اين 
موضوع حمايت کنند. از سوي ديگر اينكه 
توليدکنندگان مي توانند با توليد محصولات 
باکيفيت و قيمت مناسب و قابل رقابت با 
محصولات خارجي نظر مس��اعد مردم را 
جلب کنند. بدون ش��ک اينكه مسئولان 
بدون هي��چ برنامه اي فقط ش��عار بدهند، 
قطعاً تأثيري در تحقق شعار امسال نخواهد داشت. در بخش ورزش نيز 
بايد به اين موضوع توجه داشت که حمايت از توليد داخلي در وهله نخست 
به صنعتگران و توليدکنندگان وابسته است و پس از آن است که وزارت 
ورزش مي تواند به همه فدراس��يون هاي ورزشي تكليف کند که اولويت 
آنها با خريد محصولات داخلي باشد. در چنين شرايطي لباسي که با برند 
ايراني بر تن ورزشكاران رشته هاي مختلف مي نشيند در ميادين ورزشي 
منطقه اي، قاره اي و حتي جهاني به معرض نمايش درمي آيد و اين بهترين 
تبليغ براي توليدات داخلي ماس��ت. با اين حال بايد به اين نكته مهم نيز 
توجه داشت که ورزشكاران حرفه اي نمي توانند از هر پوشاک و محصولاتي 
استفاده کنند. توليدکنندگان ايراني بايد به سمت نوسازي تكنولوژي بروند 
تا از مسير رقابت با برندهاي معتبر جهان باز نمانند، چراکه محصول درجه 
يک تنها با مواد اوليه خوب توليد نمي شود، بلكه تكنولوژي روز دنيا و نيروي 
کارآمد و مجرب نيز نقش بسزايي در آن دارد. در توليد لباس هاي ورزشي 
مرغوب علم نقش مهمي دارد، به گونه اي که در طراحي البسه ورزشي به 
فاکتورهاي زيادي از جمله نوع ورزش، فيزيک بدني ورزشكار و مسائلي از 
اين دست توجه ويژه اي مي شود،  به طوري که امروزه برندهاي شناخته 
شده دنيا براي هر رشته ورزشي لباسي ويژه طراحي مي کنند و فرمول هاي 
خاصي را در نظر مي گيرند، اما توليدکنندگان داخلي توجهي به اين موارد 
ندارند. به همين خاطر است که استفاده از البسه توليد داخل در بسياري از 
موارد امكانپذير نيست. بنابراين  توليدکنندگان وطني بايد هرچه سريع تر 

کاستي هاي خود در مقايسه با توليدات خارجي را برطرف کنند. 

کارگري شغل آينده ورزشکاران حرفه اي!
 دارنده دو مدال طلا و يک نقره جهان و دو 
طلاي بازي هاي آسيايي چين و کره جنوبي 
در رشته روئينگ، بيكاري ورزشكاران را 
معضلي بزرگ خواند. محسن شادي که 
پس از وقفه اي طولاني تمريناتش را براي 
بازگشت به تيم ملي قايقراني آغاز کرده  و 
خودش را براي بازي هاي آسيايي جاکارتا آماده مي کند، می گويد:»در 
کشور ما ورزش حرفه اي به نفع آينده بچه ها نيست، چون زندگي شان 
تأمين نمي شود. ورزش را بگذاريد کنار، نمي دانيد چه کاري بايد انجام 
دهيد. غير از واليبال و فوتبال که باشگاهداري حرفه اي دارند و خوب 
پول مي گيرند بقيه رشته ها اينگونه نيست و تا قهرمان المپيک نشوي 
شرايط خوبي نخواهي داشت، تازه در آن صورت بعد از گذر از فصل 

قهرماني و ورزشكاري بايد بروي »کارگري«!

کهکشان ستاره هاي ورزش
 در انتظار حمايت  رئيس جمهور

محمد بنا را حتماً مي شناسيد، همان آقاي خاص کشتي فرنگي ايران، همان 
کسي که کشتي فرنگي ايران را به اوج رساند و قهرمان المپيک 2012 لندن 
شد. بنا مي گفت نمي شود با عدس پلو مدال جهاني و المپيک گرفت. درست 
هم مي گفت با هيچ قانون و متر و معياري نمي توان امكانات نداشت و در نبرد با 
غول هاي پرامكانات ورزش دنيا موفقيت کسب کرد. حالا چند سال بعد از آن 
حرف هاي بنا، محمدرضا خيرخواه هم مي گويد کسب مدال با غذاي معمولي 
و بدون امكانات سخت است. سرمربي تيم ملي ژيمناستيک در حالي حرف 
چند سال پيش بنا را تكرار مي کند که همين چند روز قبل رئيس جمهور از 

رشته هاي ورزشي خواست تا مثل فوتبال پنج ستاره شوند!
سرمربي تيم ملي ژيمناستيک بدون ترديد حرف هاي حسن روحاني در ديدار 
با سلطاني فر، وزير ورزش و مهدي تاج، رئيس فدراسيون فوتبال را که اين 
روزها با پنج ستاره خيالي خود حسابي مي تازاند، خوانده که در بخش دوم 
صحبت هايش مي گويد: »يک ميليارد دستمزد فوتباليست ها را بدهند براي 
ما کافي است.« واقعيت درست همين جاست. محمد بنا گفت با عدس پلو 
مدال نمي دهند و حالا خيرخواه مي گويد با غذاي معمولي، ولي شاگردان 
همين مربيان با کمترين امكانات و همان غذاي معمولي کس��ب افتخار 

مي کنند، مي گوييد نه!
بازي هاي آسيايي نزديک است، بنش��ينيد و ببينيد که بچه هاي کشتي، 
تكواندو، کاراته، وزنه برداري، دوچرخه س��واري، تيراندازي و حتي همين 
ژيمناس��تيک چه مي کنند و فوتبال پنج س��تاره آقاي تاج چه نتيجه اي 

مي گيرد.
جناب روحاني شما هم حتماً تماشا کنيد و حتماً معناي جديدي از ستاره در 
ذهن تان نقش مي بندد، آن وقت به طور حتم به پوشالي بودن پنج ستاره اي 
که فوتبالي ها برايتان توصيف کرده اند پ��ي خواهيد برد. رئيس جمهور در 
حالي براي ساير رشته ها آرزوي پنج ستاره شدن مثل فوتبال مي کند که 
گويا نمي داند ستاره هاي واقعي در اختيار همين رشته هاست، نه فوتبال! 
حسن روحاني گويا نمي داند که مبلغ دستمزد يک فوتباليست معادل بودجه 
برخي از فدراسيون هاست، اما آن فوتباليست در زمين راه مي رود، در حالي 
که ورزشكاران آن فدراسيون افتخار کسب مي کنند. يک ميليارد از دستمزد 
فوتباليست ها، ژيمناستيک و ژيمناست ها را زير و رو مي کند. شمشيربازي 
را به اوج مي رساند و تيراندازي را صاحب فشنگ و مدال مي کند. آن وقت 
بايد تعداد ستاره هاي اين رشته ها را مقابل فوتبال شمرد، هرچند همين حالا 
هم تعداد ستاره هايشان قابل مقايسه با پنج ستاره خيالي فوتبال نيست. 
رئيس جمهور آرزوي پنج ستاره شدن رشته هاي ورزشي مثل فوتبال را دارد، 
در حالي که کهكشاني از ستاره ها در رشته هاي المپيكي و آسيايي چشم 
انتظار حمايت ويژه و درست رئيس جمهور و وزارت ورزش هستند، کهكشاني 
که پنج ستاره فوتبال حتي اگر واقعيت هم داشته باش��د در برابر آن هيچ 
محسوب مي شود.  جناب رئيس جمهور با عدس پلو و غذاي معمولي نمي توان 
توقع مدال داشت، اما وزارت ورزش شما بيت المال را به پاي فوتباليست ها 
مي ريزد تا شما را دلخوش به پنج ستاره آن کند، در حالي که بقيه رشته ها 
با همان عدس پلو و غذاي معمولي و کمترين و بدترين امكانات، هرچند که 
مربيانشان مي  گويند نمي شود، ولي بهترين و برترين نتايج تاريخ ورزش ايران 

را در بزرگ ترين  آوردگاه هاي ورزش جهان رقم مي زنند.
جناب رئيس جمهور کاش به جاي اينكه براي ساير رشته ها آرزوي پنج ستاره 
شدن مثل فوتبال را داشته باشيد، آرزو مي کرديد فوتبال بدون دست درازي 
به بيت المال و هزينه هاي ميلياردي، نه پنج که فقط يک ستاره از کهكشان 
ستاره هاي ساير رشته ها کسب کند. نوع نگاه رئيس جمهور و حرف هاي او به 
وزير ورزش و رئيس فدراسيون فوتبال تيري زهرآگين بر پيكر ورزش کشور 
آن هم پيش از بازي هاي آسيايي و در سال کسب سهميه المپيک بود. دو 
آوردگاهي که فوتبال با کسب موفقيت در آنها کاملاً بيگانه است. راستي جناب 
روحاني کاش وقتي براي ساير رشته ها آرزوي پنج ستاره شدن مثل فوتبال 
مي کرديد از مهدي تاج مي پرسيديد که آيا مي داند المپيک چيست، کجاست 

و چند سال است که فوتبال ايران در آسيا محلي از اعراب ندارد؟!

شيخ حسيني از هلند آمد و دوم شد
 زينل  خان قهرمانان خود را شناخت

در پايان رقابت هاي کشتي با چوخه امسال در گود زينل خان شهرستان 
اسفراين که ديروز برگزار شد، نفرات برتر اوزان مختلف مشخص شدند. 
در وزن 66 کيلوگرم علي مرداني از مجتمع فولاد اس��فراين اول شد و 
علي شاهورديان و الياس پاکدل مقام هاي دوم و سوم را به دست آوردند. 
امير قاس��مي از مجتمع فولاد اس��فراين در وزن 84 کيلوگرم بالاتر از 
شيخ حسيني و مهران مختاري به مقام اول رسيد. در وزن 96- کيلوگرم 
وحيد قائمي ديگر کشتي گير مجتمع فولاد اول شد و محمد تيموري 
و جواد محجوب روي س��كوهاي بعدي قرار گرفتند. در 96+ کيلوگرم 
احمد ميرزاپور از سبک سازان شرق اول ش��د و عباس نيک سرشت و 
جعفر پهلواني دوم و سوم شدند. در نتيجه تيمي نيز مقام قهرماني به تيم 
مجتمع فولاد اسفراين رسيد و تيم هاي سبک سازان شرق و آسانسور 

شرق تهران به مقام هاي دوم و سوم دست يافتند.
نكته جالب توجه در وزن 84 کيلوگرم حضور شيخ حس��يني نفر دوم 
اين وزن بود که از هلند براي ش��رکت در اين مس��ابقات به ايران سفر 
کرد که مي تواند گوش��ه اي از اهميت اين رقابت ها در عرصه جهاني را 

نشان دهد.

کاراته کاهاي ايران در جمع برترين هاي جهان
در تازه ترين رنكينگ اعلام شده از سوي فدراسيون جهاني کاراته، پنج 
کاراته کاي ايران در جمع 10 کاراته کاي برتر جهان قرار گرفتند. حميده 
عباسعلي، بهمن عسكري، سجاد گنج زاده، امير مهدي زاده و ذبيح الله 
پورشيب کاراته کاهاي ملي پوشي هستند که پس از سومين مرحله ليگ 
جهاني در هلند با اعلام فدراسيون جهاني در جمع 10 کاراته کاي برتر 

وزن خود قرار گرفتند.
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  چـهـره ها 
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ژيمنا ستيک  و دستمزد ميلياردي فوتبالي ها! 
 سرمربي تيم ملي ژيمناستيک از مسئولان 
خواست تا اين رشته را با نگاهي ويژه ببينند. 
محمدرضا خيرخواه با انتقاد از بي توجهي ها 
و کمبودهاي ژيمناستيک خواستار حمايت 
از اين رشته شد: »وسايل ما فرسوده شده، 
با اين حال ورزش��كاران تمرينات خود را 
انجام مي دهند. انتظار داريم مسئولان وزارت ورزش نگاه ويژه تري 
به ژيمناستيک داشته باشند. رئيس فدراسيون همه تلاش خود را از 
زمان حضورش انجام داده، اما ساير مسئولان هم بايد توجه بيشتري 
داشته باشند. امروز در ورزش ايران، فوتباليست ها و واليباليست هايي 
هس��تند که به صورت ميلياردي پول مي گيرند. اگر فقط حداقل 
يک ميليارد از دستمزدي که به آنها داده مي ش��ود به خريد لوازم 

ژيمناستيک اختصاص يابد، براي ما کافي است.«

شيوا نوروزي

فریدون حسن

 گود زينل خان همچنان بی خان  ومان!
تعطيلات نوروز که تمام مي شود همه خود را آماده حضور در محل کار و 
شروعي دوباره مي کنند، اما در اسفراين اوضاع کمي متفاوت است. غروب 
سيزدهم فروردين ماه هر سال مردم عاشق کشتي اين شهر از ديار خراسان 
خود را آماده مي کنند تا با حضور در گود زينل خان شاهد سرشاخ شدن 
پهلوانان بنام کشتي با چوخه باش��ند. زن و مرد هم نمي شناسد و حتي 
خانواده ها به تماشاي هنرنمايي هاي پهلوانانشان مي روند، اما نكته قابل 
تأمل اينكه اين جمعيت مشتاق در محلي جمع مي شوند که با گذشت اين 
همه سال هنوز از امكانات رفاهي و اوليه بي بهره است که اميدواريم با نگاه 

ويژه مسئولان حداقل اين مشكل براي سال هاي آينده برطرف شود.

اميررضا واعظ آشتياني

 مديرعامل پيشين استقلال

رويارويی بزرگ در تدارک جام ملت ها!

دغدغه افتخاري از درخواست بالاي شفر
  رضا افتخاري اميدوار اس��ت س��رمربي 
آلماني استقلال حاضر به تمديد قراردادش 
حداقل براي دو فصل ش��ود. مديرعامل 
باشگاه استقلال با اشاره به مذاکرات جدي 
با وينفرد شفر بررسي گزينه هاي ديگر را 
رد نكرد: »پيش از بازي با الريان جلسه سه 
ساعته اي تا 2 بامداد با شفر داشتيم. بحث هاي خوبي مطرح شد و دو 
طرف نشان دادند که به ادامه همكاري علاقه دارند. باشگاه يک تواني 
دارد و اگر درخواست ها بالا باشد بايد فكري کنيم. او مبلغ قرارداد را 
بالا نبرده، اما پس از صحبت هايي که داشتيم، رقمي را پيشنهاد داديم 
که فكر مي کنم مشكل او هم حل شود. زماني که قرار بود به استقلال 
بيايد من گفتم که با او براي کوتاه مدت صحبت نكرده ام. براي کسب 

نتايج بهتر بايد زمان و فرصت بيشتري بدهيم.«

سعيد احمديان
    گزارش

همه نگاه ها به محمد صلاح و مسي در ليگ قهرمانان  مانی سعيدی
   فوتبال اروپا 

مرحله يک چهارم نهايي ليگ قهرمانان اروپا 
امشب با برگزاري دو مس�ابقه ديگر پيگيري 

مي ش�ود؛ بارس�لونا ب�ه مص�اف 
تي�م آث .رم م�ي رود و ليورپول 
ميزبان منچسترس�يتي است. 
 ليگ قهرمانان اروپا با آغاز مرحله 

يک چهارم نهايي حساس تر از قبل 
دنب��ال مي ش��ود. در يكي از 

حس��اس ترين رقابت هاي 
امشب، بارسا در نيوکمپ 
ميزبان تيم آث .رم خواهد 

بود. بارس��ا در لاليگا با 
76 امتي��از در صدر 
قرار دارد و شاگردان 
والورده با هنرنمايي 

ليونل مسي ش��انس اول 
قهرماني اسپانيا هس��تند. آنها 
در اروپ��ا هم ب��ه دنب��ال تداوم 

موفقيت هايشان هس��تند. آبي و اناري  ها با حذف 
چلسي به يک چهارم نهايي رسيده اند و براي صعود 
به نيمه نهايي بايد از س��د آث .رم بگذرند. آخرين 
باري که دو تيم مقابل هم قرار گرفتند پيكارهاي 
ليگ قهرمانان در سال 2015 بود که بارسلونا 
در زمين خ��ود 6 بر ي��ک رم را بدرقه کرد.   با 
اين حال اوزه بيو دي فرانچسكو، سرمربي رم 
مي گويد در مصاف با بارسلونا نبايد 
شاگردان او را دس��ت کم گرفت، 
چون آنه��ا توانايي غلب��ه بر هر 
تيمي را دارند: »اگ��ر روز، روز ما 
باشد و بتوانيم بازي خودمان را 
ارائه کنيم، از عهده شكس��ت 
هر تيم��ي برمي آييم. هر يک 
از تيم هايي که ما با آنها روبه رو 
مي ش��ويم با ديگري متفاوت 
اس��ت، اما ذهنيت م��ا براي 
مصاف با آنها تغيير نمي کند. ما 

فقط بازي خودمان را انجام مي دهيم و با احترام به 
حريف بازي مي کنيم و همگي مي دانيم که بارسلونا 

چه تيمي است، اما ترسيدن از اين 
تيم دردي را دوا نمي کند.« ديگر 
مسابقه امشب هم يک جدال کامل 
انگليسي است، جايي که ليورپول 
به مصاف منچسترسيتي مي رود. 

ش��اگردان کلوپ با پيروزي 
پ��رگل مقاب��ل پورتو و 

شاگردان گوارديولا با 
شكست دادن بازل 
س��وئيس راه��ي 
يک چهارم نهايي 
ش��ده اند. دو تيم 

در حال��ي در ليگ 
قهرمانان اروپ��ا برابر 

هم ق��رار مي گيرن��د که در 
ليگ جزيره، سيتي با 16 امتياز 

اختلاف نسبت به تيم دوم و 20 امتيازي نسبت به 
ليورپول، آماده برگزاري جشن قهرماني است.

 در ليگ جزي��ره مصاف دو تيم در ب��ازي رفت با 
نتيجه 5 بر صفر به نفع سيتي و در بازي برگشت 
4 بر 3 به س��ود تيم ليورپول به پايان رس��يده 
اس��ت. کوين دي بروين��ه از س��يتي و محمد 
صلاح از ليورپول ستاره هاي اين بازي هستند، 
دي بروينه با زدن هفت گل و 15 پاس 
گل و محمد صلاح با زدن 29 گل 
در 37 بازي عملكرد درخشاني 
در فصل ج��اري داش��ته اند. 
حساسيت اين مسابقه سبب 
ش��ده تا س��رمربي ليورپول 
عنوان کن��د که تقاب��ل اين 
تيم با منچسترسيتي تحت 
هدايت پپ گوارديولا در ليگ 
قهرمانان به لحاظ تاکتيكي 

آتش به پا خواهد کرد. 

 دولت فرانسه اعلام کرد که آماده سازي زمين هاي بدمينتون و واليبال 
بازي هاي المپيک 2024 هزينه بسيار زيادي براي آنها به دنبال خواهد 
داشت. پاريس در حالي به عنوان ميزبان المپيک 2024 انتخاب شده 
است که گزارش هاي مالي دولت فرانسه نشان داده که هزينه آماده سازي 
زمين هاي واليبال و بدمينتون المپيک 2024 بسيار گزاف خواهد بود. 
گفته مي شود   هزينه برآورد  شده 50 ميليون يورو بيش از هزينه اي است 
که پيش از اين تخمين زده شده بود. قرار است مسابقات بدمينتون و 

واليبال المپيک 2024 در منطقه لوبورژت در شمال شرق پاريس برگزار 
ش��وند. گنجايش اين زمين ها حدود 7 ه��زار و 850 و 18 هزار و 570 
نفر است. نگراني هايي نيز درباره آماده س��ازي دهكده المپيک 2024 
وجود دارد. اين دهكده در کنار رود سن قرار دارد و محل اقامت 10 هزار 
ورزشكار خواهد بود. متخصصان مالي دولت همچنين درباره مرکز آبي 
بازي ها نگران هستند، زيرا بودجه اين مرکز از 130 ميليون يورو به 250 

ميليون يورو افزايش يافته است. 

دولت فرانسه نگران هزينه هاي نجومي المپيک پاريس است

رئيس فدراسيون فوتبال از قطعی شدن بازی ايران با برزيل
 در پاييز امسال خبر داده است


